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Skrivelse om ursprungsmärkning av kött i förskolor och på äldreboenden 

 

I mataffären är det allt fler som vill veta var köttet kommer ifrån. Konsumenterna har blivit alltmer 

intresserade av vilket kött man ska välja och även i allt större utsträckning att djuren har haft det 

bra. 

  

Men när vi äter på restaurang eller när våra barn och äldre serveras lunch på förskolan och 

äldreboendet så har vi ingen möjlighet att veta var köttet kommer ifrån. Det är tyvärr vanligt att 

köttet producerats under villkor vi inte accepterar i Sverige – att djuren fodrats med antibiotika för 

att växa fortare samt för att hållas friska, att djuren inte fått vistas ute eller att spädgrisarnas knorrar 

klippts av.  

 

I många länder används mer antibiotika till friska djur än till sjuka människor. Djuren hålls i så 

dåliga miljöer att de behöver pumpas med antibiotika för att inte bli sjuka. Utvecklingen av 

antibiotikaresistenta bakterier är i dag ett av de största hälsohoten. Varje år dör 25 000 européer av 

antibiotikaresistens. Sveriges bönder har tagit stora steg för att bli kvitt slentrianmässig användning 

av antibiotika. Då borde inte Sverige genom sin upphandling av mat till förskolor och äldreboenden 

stödja just den produktion vi lyckats lämna här. Vi anser att det är en rättighet att veta vad man äter. 

  

 

Vi föreslår därför att nämnden beslutar: 

 

att införa ursprungsmärkning av kött på förskolor och äldreboenden 

 

att så snart som möjligt gå över till kött som uppfyller svenska djurskyddsregler på förskolor och 

äldreboenden 

 

att skärpa målsättningen för ekologiska livsmedel till 50 procent år 2015 och med ett långsiktigt mål 

om 100 procent ekologiskt 
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